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No~ülen van ue vergadering 
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Aanwezig: De minister-president De Quayen de ministers 
Van A:).:-:·t::: "::1, Beerman, Cals, IO..ompé, Korthals, 
Luns, De Pous, Toxopeus, Visser en Zijlstra 
(Afwezig zijn de ministers Marijnen en Veldkamp) 

Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van den Berge (punten 3 en 6), Van Houten (punten 
2a tlm 2g), Janssen (punt 7), RooIvink (punten 6, 
11 j tlm 11 1) en Schmelzer (punt 7) 

Secretaris: J.Middelburg 

1. Notulen van de vergad~~~~~v~a~n~1~1~~';an~u~a~r~i~~~~~~~~~~n~.~a~.~v~. 
punt 10: Wet pariwaarde gulden 

Wtinister ~jlstra stelt voor op blad~.12 de zinsnede 
"waardoor aan de minister van Economisqhe Zaken inspraak bij 
deze zaak wordt gegeven" te schrappen. Minister De Pous meent, 
dat de discussie in de notulen juist is weergegeven; als men 
deze zinsnede zou schrappen, krijgt de passage een andere be
tekenis. Minister Bijlstra herinnert eraa.n, dat hij bezwaar 
heeft gemaakt tegen toekenning van een vetorecht in deze mate
rie aan de minister van Economische Zaken. Zijn bezwaar tegen 
de aangehaalde woorden is, dat dit kan leiden tot een hernieuwde 
discussie over wat met "inspraak" wordt bedoeld. Minister De 
Pous stelt voor in de nieuwe notulen op te nemen wat minister 
Zijlstra en hij over dit punt hebben gezegd en verder af te 
wachten hoe bij de onderlinge bespreking tussen beide ministers 
men eruit komt. Aldus wordt besloten. 

2. Buitenlands beleid 

a. De Europese ~tegrati~en Frankrijk (Zie notulen m.r. 21 
januari 1963, punt 1) 

Minister Luns deelt mede, dat na de bijeenkomst van 
de ministerraad op maandagavond bericht is ontvangen,van de 
Duitse regering, dat zij van plan was niets te doen 1n de ver
gadering van de EEG-raad op donderdag (die ook door st~atsse
cretaris Van Houten is bijge .... ,'oond). Verder is aan, Belg1sche kant 
onderzocht of de vijf landen verder zonder Frank~jk met Engelan 
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paspoorten, maar ook op visums in vreemde paspoorten. Hij dringt 
erop aan om het onders ~heid in behandeling tot een minimum terug 
te brengen. De minister-president meent, dat het enkel noteren 
van het paspoortnummer weinig oponthoud zal geven. 

2 f. Culturele betrekkingen met Oost-Duitsland 

Minister Cals zegt in aansluiting aan het vorige punt, 
dat hij een notitie naar de ministerraad zal zenden over de 
culturele betrekkingen met Oost-Duitsland. Eerder had sprekers L 
een brief aan de ambtelijke instanties onder zijn departement 
?ezonden, waaronder de rijksuniversiteiten en -hogescholen, 
ln verband met de bezwaren tegen deze contacten met Oost-Duits
land, die in de westelijke landen bestaan. Hiertegen is, vooral 
uit universitaire kringen, verzet gerezen, enerzijds omdat deze 
belemmering niet bestaat voor de bijzondere hogeronderwijsinstel
lingen, anderzijds omdat de andere landen zich er niet aan houden 

2 g. De EEG en de Rijnvaart 

Minister Beerman vraagt inlichtingen naar aanleiding 
van kranteberichten over het Nederlandse beleid in de EEG met 
betrekking tot de Rijnvaart. Minister Korthals heeft staatsse
cretaris Stijkel hiernaar gevraagd. Deze heeft gezegd, da~ de 
berichten, waarop in de pers een aanval wordt gedaan, niet juist 
zijn. Tevoren had minister Luns al met spreker erover gebeld, 
dat in de vergadering van de ministerraad van afgelopen maandag 
was besloten, dat ook op dit punt thans van Nederlandse zijde 
geen enkele concessie zal worden gedaan. 

Harmonisatie van belastingen in het kader van de Europese inte
gratie (Nota van de staatssecretaris van Financiën dd. 18 janu
ari 1963, nr.B3/1041; zie notulen m.r. 18 januari 1963, punt 8f) 

Minister De Pous is het met het uitgangspunt van staats 
secretaris Van den Berge eens; op den duur is enige toenadering 
op fiscaal terrein tussen de EEG-landen nodig (aangenomen dat 
men de crisis in de EEG overleeft). Spreker acht het ook wense
lijk, dat Nederland niet bij voorbaat concessies in. dit opzicht 
doet. Toch maakt hij enkele kanttekeningen. De stud1es over har
monisatie moeten niet alleen uit het gezichtspunt van de concur
rentieverhoudingen worden gemaakt, maar in de ambtelijke wer~~ 
groep zal men ook andere aspecten moeten bekijken, zoals de ~n
vloed van de belasting van investeringsgoederen en van ~et d1en
stenverkeer. De nota wijst op de belangrijke concurrent1eversto
rende invloeden die harmonisatie kan hebben; om die red~~ wor~t 
een harmonisatie van de verschillende belastingen tegel1Jkert1jd 
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voorgestaan. De EEG-commissie wil echter beginnen met de om
zetbe~~sti~g. Sprek~r vreest, dat als men alle belastingen 
tegell~k wll ~~rm?nlSeren dit. tot uitstel in het oneindige 
zou lelden. HlJ zlet voorts nlet in, dat als men komt tot een L 
wat gelij*ere-i~:e~fiRg van de belasting waar het hier om gaa=t
dat meft-è.an ook a± tot een geli jk belastingsysteem gOU mo€te~ 
k~en eH-d~ dan ook de tarieven en vrijstellingen gelijk ge
trokken zouden moeten worden. Daar is men nog ver van verwij
d~rd en als men dit afwijst, zal men nooit aan enige beslis
slng toekomen. In zijn slotopmerking zegt spreker, dat hij het 
moeilijk vindt op basis van deze nota al tot conclusies te 
komen. Het is thans in de raad nog weinig meer dan hardop 
denken. Spreker acht het bijv. ook noodzakelijk de sociale en 
economische implicaties van de verschillende belastingsystemen 
te weten. Dat zal men dan bij het ambtelijke vooroverleg moeten 
betrekken, zodat het beraad in de ministerraad met meer vrucht 
kan plaats vinden. 

Minister Luns sluit zich aan bij de procedurele op
merkingen van minister De Pous; hij vraagt zich af of deze zaken 
niet het beste in de coördinatiecommissie of in een andere com
missie kunnen worden voorbereide 

Minister Korthals stelt eveneens de vraag of de 
vraagpunten, waarvan staatssecretaris Van den Berge in zijn 
nota al een aantal noemt, in de coördinatiecommissie verder 
bestudeerd kunnen worden. Spreker is het wel eens, dat een par
tiële harmonisatie móeilijk zal kunnen zijnr maar als men uit
sluitend een totale harmonisatie wil aanvaarden, zou men nooit 
tot iets komen. 

Staatssecretaris Van den Berge zegt in zijn antwoord, 
dat het hier om zeer ingrijpende zaken gaat. Met harmonisatie 
van de omzetbelasting kan bijv. een verschil van f.l mld ge
moeid zijn. De nota is niet anders dan een poging om het com
plexe en ingewikkelde karakter van de materie aan te geven. 
Het is niet nodig thans reeds een standpunt te bepalen. Men zal 
eerst ook nog andere facetten dan de concurrentieverhoudingen 
moeten bezien en een studie ervan moeten maken. Spreker acht 
het echter moeilijk nu al met harmonisatie van de omzetbelas
ting te beginnen, als men niet weet waar men uit kan komen. In 
de Kamercommissie heeft spreker gezegd, dat deze problemen 
onderzocht moeten worden. Hij acht het nog te vroeg om over 
concrete voorstellen in de coördinatiecommissie te gaan spreken, 
nu er nog geen andere departementen bij betrokken zijn. Spreker 
heeft de zaak alleen meer open willen maken, aangezien de. EEG
commissie van de regeringen vraagt om nu op te smalle basls be
slissingen te nemen. Minister Zijlstra wil voorkomen, d~t.oP 
een bepaald moment zou blijken, dat wij in een dwangpo~~tle 
zijn gemanoeuvreerd. Men moet kunnen zeggen, dat men blJ de 
aanhangige harmonisatievoorstellen wel moet weten ~at men over
hoop haalt. Staatssecretaris Van den Berge voe~t hler n?~ aa~ 
toe, dat de Nederlandse regering ook niet bereld moet z~Jn d~t 
te aanvaarden. 

Minister De Pous •... • 
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. blinister De Pous blijft een accentverschil voelen. 
Hl j heeft in eerste insta~ltie begrip getoond voor de onderhan
delingspositie. Hij is het ook eens met minister Zijlstra, dat 
men moet voorkomen op een bepaald ogenblik in een dwangpositie 
t~ .geraken. De onderhavige .nota is spreker echter te negatief. 
HlJ gelooft, dat er wel fiscale terreinen zijn waarop de EEG
landen gemeenschappelijk een stap kunnen doen. Spreker kan dit 
echter op het ogenblik niet geheel overzien. Als men het zo 
breed stelt als staatssecretaris Van den Berge doet, loopt men 
kans, dat er niets gebeurt, maar dan op een gegeven ogenblik 
een aanpak van deze harmonisatie opgelegd krijgt, omdat men 
zelf niet met concrete voorstellen is gekomen. Spreker wijst 
er voorts op, dat in de coördinatiecommissie ook gesproken 
wordt over procedurekwesties en over algemene .vraagst"l.lkken 
zoals het onderhavige, ook als daar niet meer dan één departe
ment bij betrokken is. Hij meent verder, dat deze zaak van de 
fiscale harmonisatie sneller aangepakt moet worden dan de be
windslieden van Financiën voorstaan, aangezien men anders juist 
in een dwangpositie komt, die minister Zijlstra wil vermijden. 

Minister Korthals ondersteunt de gedachte van minis
ter De Pous om deze zaken spoedig in de coördinatiecommissie 
te bespreken, zodat Nederland in de EEG niet uitsluitend nega
tief behoeft te zijn. Staatssecretaris Van den Berge acht de 
coördinatiecommissie voor dit onderwerp geen goed forum. Als 
Economische Zaken, Verkeer en Waterstaat of een ander departe
ment bij deze fiscale harmonisatie betrokken is, zal aan dat 
departement volledige inspraak worden gegeven. Het eerste wat 
thans te doen staat is de geest bij de andere EEG-partners los 
te maken en duidelijk te maken, dat de materie bijzonder inge
wikkeld is. 

De minister-president stelt de vraag waarom deze 
zaak van de belastingharmonisatie niet in de coördinatiecom
missie kan worden besproken. Minister De Pous merkt op, dat 
hiervoor ook een werkgroep van de coördinatiecommissie inge
steld zou kunnen worden. Aan de hand van een aantal voorbeelden 
toont spreker aan, dat coördinatie noodzakelijk is. Hij denkt 
hierbij aan de Rijnvaart, aan de vaststelling van een vee- en 
vleesverordening in de EEG, waarbij Verkeer en Waterstaat aan
vankelijk onvoldoende betrokken was en voorts aan algemene be
ginselen van het EEG-landbouwbeleid, die indertijd zij~ vast
gesteld, waaraan een bepaling was toegevoegd, dat heff7~gen aan 
de grens een communautaire zaak zouden zijn. Om de~gel7Jke 
moeilijkheden te voorkomen is vroegtijdige bespreklng ln de 
coördinatiecommissie nodig- . 

Staatssecretaris Van den Berge meent, dat een rlcht-
lijn, dat zodra iets in de EEG aan de orde. komt dit in ~e co
ordinatiecommissie behandeld moet worden, lets geheel n1euws 
zou zijn. 

Minister De Pous wijst erop, dat de zaken, die in 
EEG worden behandeld nauw samenhangen. Als het overleg over 
cale zaken buiten de coördinatiecommissie om wordt gevoerd, 
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men voor het beleid van Landbouw en Visserij, Verkeer en Water
staat enz. hetzelfde kunn3n verlangen en dan komt van coördi-
natie niet veel meer terecht. " 

Minister Zi~lstra is van mening, dat men interdepar
tementaal overleg en behandeling in de coördinatiecommissie niet 
moet vereenzelvigen. TIe belastingharmonisatie zal te zijner tijd 
wel in de coördinatiecommssie moeten komen. 

Minister Korthals onderstreept, dat de departementen 
tijdig inspraak hierbij moeten hebben. 

TIe minister-president stelt voor, dat de ministers 
De Pous en Zijlstra en staatssecretaris Van den Berge het punt 
v~n het overleg nog samen bespreken. TIe raad verklaart zich 
hlermede akkoord. 

4. Wijziging van hoofdstuk VII A der rijksbegroting voor 1963 
inzake de kosten van loon- en salarismaatre elen en daar
mede in verband staande voorzieningen Wetsontwerp 

5. Naturalisatie van Mison Albukerk en 20 anderen; van Gerard R. 
Alexander en 19 anderen; van Abdulaziz A.Bahasoean en 18 ande
ren; van Godfried Th.Beaupain en 19 anderen; van Cornelia S.M. 
Cruïen en 1 anderen· van Miklos A.E.Dedinsk en 21 anderen en 
van Ernst K.G.Fraru{ en 18 anderen Wetsontwerpen 

I 

De punten 4 en 5 worden zonder "discussie aanvaard. 

6. Besluit ziekenfonds remie interimwet invaliditeitsrentetrekkers 
Ontwerp-besluit 

Minister De Pous stelt de vraag of de bepaling, dat 
de ziekenfondspremie alleen wordt berekend over wat aan inva
liditeitsuitkering wordt uitgekeerd niet een ongelijkheid geeft; 
spreker gelooft, dat die discriminatie onjuist is. 

Thlinister Zijlstra herinnert eraan, dat deze zaak al 
eerder besproken is, waarbij hij toen een wat beperkter bezwaar 
heeft gemaakt. Hij heeft gewezen op de mogelijkheid van het op
roepen van het repercussiegevaar. Spreker heeft toen gezegd, 
dat men een matiging van de premie niet met behulp van de 
bejaardenaftrek moet verwezenlijken. Er is daarna beraad geweest 
over de vraag of men langs een andere weg enige matiging van de 
premie kan bereiken, maar het blijkt, dat geen andere weg te 
vinden is. Als men de voorgestelde weg echter volgt, ontstaat 
het gevaar waarop ook minister De Pous wees, nl. dat men reper
cussies in andere sectoren krijgt. De vaststelling van deze 
ziekenfondspremie gebeurt naar aanleiding van een niet onbe
langrijke verhoging van de invaliditeitsuitkeringen op grond 5 
van de interimwet. Spreker meent dan, dat het bedrag van f.1,3 
per maand, waarom het gaat, wel gevonden zal kunnen worden. 

Staatssecretaris Van den. 


